

DH-Sorø Referat KG-møde

Tirsdag den 16. April 2024
kl. 11.00 - Værkerne lok. 206

ZOOM link:

<https://us06web.zoom.us/j/88901471814>

16. April 2024

Deltagere: Dan, Anita, Jan, Rikke, Klaus, Lars, Johnna

Afbud: Pia og Henning

Dagsorden

1. **Velkomst: Inkl præsentationsrunde**
2. **Godkendelse af dagsordenen: Godkendt**
3. **Valg af ordstyrer: Dan / Klaus**
4. **Valg af referent: Johnna**
5. **Meddelelser:**
 - a. Formanden har en meddelelse
 - b. Henvendelse fra Viktoria Teateret – Der er nedsat en rep.gruppe bestående af Klaus, Janus og Johnna, der deltager i det videre arbejde sammen med Lene og Co fra Viktoria
 - c. Nyttigt materiale – tilsendt fra Henning – se vedhæftede bilag
[Vi lægger det både på FB og på hjemmesiden –](#)
[Johnna lægger på FB Dan lægger på hjemmesiden](#)
6. **Økonomi V/Jan Lisbygd**

Kassebeholdning dags dato: [1.574,12](#)
7. **Orientering om aktiviteter:**
 - A) **Afholdte aktiviteter med deltagelse fra DH-Sorø siden sidste bestyrelsesmøde:**
 - 5/4-24: DH 90-års fødselsdag – Larna, (Janus) og Johnna
 - 6/4-24: DH-Formandsmøde – Klaus og Johnna
 - B) **Kaffemøder med borgmester, direktionen og centerchefer (separate møder)**

Arbejdsgruppen - Henning, Jan og Johnna fortsætter med at arbejde videre med dette.
Tovholder: Henning
STATUS v/ arbejdsgruppen:
Udkast til invitation til borgmesteren er mailet til bestyrelsen til kommentering den 9/4-24.
Formanden foreslår, at der tages hul på invitation til Kaffemøde med Annette Homilius.
Kom gerne med input, smiler 😊

Forslag: Ikke så mange DH-rep – maks 3!

Formand, næstformand og Henning er i forslag fra KG.

Formanden spørger Henning. Der skal også være en suppleant til rådighed -forespørgsel herom sender formanden ud pr. mail.

Det besluttes, at invitationen til borgmesteren skal være separat dokument – drøftepunkterne skal med som bilag til invitationen.

C) Maj arrangement 26/5-24:

Arbejdsgruppe: Lene, Larna Gry og Dan i parentes som "tilkaldekonsulent"

Tovholder: Lene

STATUS v/ arbejdsgruppen:

Klaus tager fat i Lene og forhører sig om de lavpraktiske ting omkring arrangementet og hvordan den øvrige DH-bestyrelsen skal deltage i forhold til afholdelsen af Temadagen.

D) Socialministeriets Delrapport:

socialområdet. **STATUS** v Dan

E) Formandskaffe afholdt den 25/3-24

Vi drøftede fælles arrangement i løbet af 2024, her er vores foreløbige

Foreløbig er der 2 arrangementer i støbeskeen:

- 1 arrangement – Mød DH
- 1 arrangement – Fundraising og kommunalt samarbejde

Vi påtænker, at der skal nedsættes 2 arbejdsgrupper der skal arbejde med planlægning af de 2 arrangementer, eventuelt som et arbejdsseminar hvor planlægning overstås på et møde.

Forslag til størrelse på arbejdsgrupper er 1-2 personer pr afdeling.

Vi (formændene) inviterer samlet til at vores afdelinger går ind i planlægningen – invitationen kommer senere.

Valg af steder og detaljeret indhold i arrangementerne er arbejdsgruppernes opgave, eventuelt støttet af formændene.

Vi søger indledningsvist aktivitetsmidler til de 2 arrangementer, og før der er midler til rådighed planlægger vi ingenting, efter devisen budgettet skal på plads før vi kan sætte arbejdet i gang.

De to ansøgninger ER sendt ind – vi afventer svar inden vi sætter i gang for alvor.

Vi drøfter, hvad vi skal putte i arrangementet – i "messen". Der er mange ideer på kryds og tværs. Skal vi invitere eksterne interessenter med? Altså firmaer, der sælger handicap-aggregater m.m?

Brainstorm over bordet

Johnna siger: Formændenes fokus er, at der kommer mere fokus på os som politisk aktør i vores kommuner. Arrangementet skal gøre det muligt, at møde lokalafdelingernes medlemmer.

F) Skal vi holde en sommerfest?

SVAR: JA VIL SKAL!

Dato: Fredag den 23. august 2024 på Værkerne i lokale 111 og evt. tilhørende udearealer

Tidsrummet fra kl. 15.00 til 22.00

Sammenskudsgilde med mulighed for at grille

Medbring egne drikkevarer

8. Budgetforslag fra DH-Sorø

Har vi forslag til emner / prioriteringer til Budget 2025?

Til drøftelse

(Deadline 28/4-24)

Beslutning fra sidste møde:

Vi genfremsender budgetønskerne fra sidste år og udvider med et budgetønske mere:

Renoveringen af Storgade, Bustermunalen og området ved Værkerne

(Byfornyelsesgruppen Kommunen – (Klaus)

Tilgængelighed SKAL tænkes ind i dette arbejde!

Dedikér midler til det!

Er I kommet i tanker om mere, her på falderebet?

Beslutning: Der er ikke yderligere tilføjelser til budgetønskerne som de er udarbejdet for nu.

Formanden sender dem videre til rette vedkommende.

9. Til / fra Handicaprådet

Se Handicaprådets dagsorden for HR-møde d. 22/4-24

Dagsordenen eftersendes, så snart den er udsendt til HR

Forslag: Kan vi holde nogle borgermøder på "bagsiden" af vedtagelsen af den nye Handicappolitik, således at kommunens *borgere* kommer i spil i forhold til, hvordan vi sammen får vores Handicappolitik til at blive en politik, der reelt bliver brugt og vi alle får ejerskab i?

Hvordan får vi inddraget vores borgere i forhold til tilbagemeldinger i forhold til hvordan Handicappolitikken implementeres i borgernes hverdagen og ikke mindst, om den overhovedet spiller en rolle i denne hverdag?

10. Diverse til avisen og eller sociale medier

Nyttigt materiale – tilsendt fra Henning – se vedhæftede bilag

Vi lægger det både på FB og på hjemmesiden –
Johnna lægger på FB Dan lægger på hjemmesiden

11. Eventuelt - Alt kan drøftes – Intet kan besluttes, smiler 😊

Der er valt til nyt Politisk Regional DH-udvalg!

Ligeledes Patientinddragelsesudvalget

Er der nogle, der brænder for at være med i dette?

Så giv Johnna besked hurtigst muligt!

Fremtidige møder og aktiviteter:

Evt. DH-arrangement 26/5-2024

BEST: Mandag dag den 10/6-24 kl. 18.30 Værkerne lokale 111

SOMMERFEST: Fredag 23/8-24 fra kl. 15.00

BEST: Mandag den 16/9-24 kl. 18.30 (Budget 2025) Værkerne lokale 202

KG: Onsdag den 30/10-24 kl. 11.00 Værkerne lokale 206

BEST: Tirsdag den 26/11-24 kl. 18.30 Værkerne lokale 206

JULEFROKOST: Tirsdag den 10/12-24 (Hvornår kan Pedersborg fors.hus)